
МЕДИА МОНИТОРИНГ 

06 МАРТ 2024 г. 

 

                                                 

 

 

 

Източник: Bloomberg  

 

Заглавие: Текстилните екотакси могат да предотвратят изгарянето на 60 000 тона 

отпадъци годишно 

 

Борислав Малинов, председател на Българската асоциация по рециклиране, 

„Made in Green“, 04.03.2024 г. 

 

Линк: https://www.bloombergtv.bg/a/81-made-in-green/127735-tekstilnite-ekotaksi-

mogat-da-predotvratyat-izgaryaneto-na-60-000-tona-otpadatsi-godishno 
 

 
 

Текст: С въвеждането на системата за разширена отговорност на производителя, 

която предвижда продуктови такси за текстил, на сметищата ще се изхвърлят 4% 

по-малко текстил. Около 60 000 тона годишно няма да бъдат изгаряни. 

Българската асоциация по рециклиране е направила точни анализи и е 

пресметнато какво количество текстил влиза в страната, колко се изнася и колко 

се продава като втора употреба. Това разкри Борислав Малинов, председател 

на Българската асоциация по рециклиране в предаването „Made in Green“ с 

водеща Роселина Петкова. 

 

https://www.bloombergtv.bg/a/81-made-in-green/127735-tekstilnite-ekotaksi-mogat-da-predotvratyat-izgaryaneto-na-60-000-tona-otpadatsi-godishno
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"Налагането на екотакси значително ще допринесе за намаляването на общия 

обем отпадъци, които се изхвърлят на сметищата, защото текстилът е около 4% 

от всички отпадъци, които изхвърляме на сметищата. По-лошото е, че голяма част 

от текстила, който се изхвърля, се гори незаконно и тъй като в повечето случаи в 

него има полимери, те изгаряйки, освобождават в атмосферата съединения, 

опасни за човешкото здраве." 

 

Малинов разказва, че инициативата за въвеждане на текстилни екотакси се 

заражда през м. април 2022 г. Тогава в Закона за управление на отпадъците се 

приема, че трябва да съществуват подобни такси. След това е следвало 

Министерството на околната среда и водите (МОСВ) да приеме наредба, която 

обаче все още се бави. Междувременно гостът уточнява, че в Европа се приема 

основно стратегия за рециклирането на текстил, като наскоро Европейският 

парламент одобри предложение на Европейската комисия за създаването на 

системата за разширена отговорност на производителя. 

 

"Системата задължително включва 3 неща: трябва да има разделно събиране на 

отпадъците от текстил, подготовка за повторна употреба и рециклиране. В 

България доскоро нямаше нито една производствена мощ за рециклриане на 

текстил, но от 2023 г. съществува фабрика, изградена с европейски средства." 

 

Източник: Economic.bg 

 

Заглавие: ЕС ще забрани пластмасата за еднократна употреба 

 

Потребителите вече ще могат да използват собствени кутии, когато купуват 

храна или напитки за вкъщи 

 

Линк: https://www.economic.bg/bg/a/view/es-shte-zabrani-plastmasata-za-

ednokratna-upotreba 
 

 
 

Текст: Пластмасовите опаковки за еднократна употреба за пресни плодове и 

зеленчуци, хотелски тоалетни принадлежности и заведения за бързо хранене в 

ресторантите скоро ще бъдат забранени в ЕС. В понеделник преговарящите 

постигнаха сделка, опитвайки се да направят опаковките на ежедневни стоки по-

устойчив, съобщава POLITICO. 

 

Новото законодателство има за цел да се справи с нарастващите купища 

отпадъци от опаковки в ЕС. Блокът е генерирал 188.7 килограма отпадъци от 

опаковки на жител през 2021 г. – това е с 10.8 кг повече на човек, отколкото през 

2020 г. – най-голямото увеличение от 10 години. 

 

Това очевидно е историческо споразумение“, каза Фредерик Риес, депутатът, 

който ръководи работата по досието за Европейския парламент. „Молим всички 

промишлени сектори, както и държавите членки, да положат усилия, но също 

така искаме потребителят да играе роля в тази борба срещу прекаленото 

опаковане.“ 
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Като част от усилията всички опаковки на пазара в ЕС ще трябва да бъдат 

рециклируеми до 2030 г., а от 1 януари 2035 г. те вече трябва да се рециклират „в 

мащаб“. 

 

Доставчиците на храна за вкъщи ще трябва да позволят на клиентите да носят 

свои собствени кутии, които да бъдат пълнени с напитки или готова храна. ЕС ще 

забрани използването на „много леки“ пластмасови торбички. 

 

Основни елементи на споразумението 

 

Цел за намаляване на отпадъците от опаковки за всички опаковъчни материали: 

5% до 2030 г., 10% до 2035 г. и 15% до 2040 г.; 

Задължителна възможност за рециклиране на опаковките до 2030 г.: Като се има 

предвид необходимостта от функционираща кръгова икономика, всички 

опаковки в Европейския съюз ще трябва да могат да се рециклират до 2030 г., 

насърчавайки по-устойчив подход към управлението на ресурсите; 

Забрана на пластмаси за еднократна употреба в HORECA до 2030 г.: В отговор 

на разпространението на пластмаси за еднократна употреба и вредното им 

въздействие върху екосистемите, регламентът предвижда забрана на пластмаси 

за еднократна употреба в кафенета и ресторанти за продажба на дребно до 

2030 г., за да се насърчи приемането на алтернативи за многократна употреба; 

За да се увеличи максимално ефективността на опаковките и да се сведат до 

минимум отпадъците, е установено максимално количество празно 

пространство от 50%, което гарантира, че опаковката е с подходящ размер и 

пропорционална на съдържанието си; 

Окончателният текст предстои да бъде публикуван. Той също така трябва да бъде 

напълно одобрен както от Парламента, така и от Съвета. 

 

Дългият път дотук 

 

Въпреки че беше посрещнато с облекчение от законодателите, споразумението 

е далеч от първоначалното предложение на Европейската комисия, което 

целеше да откаже напълно някои сектори от опаковките за еднократна 

употреба. Първоначално, например, всички опаковки за еднократна употреба, 

използвани в ресторантите за незабавна консумация, трябваше да бъдат 

забранени – не само пластмасовите. 

 

Искам да кажа, разбира се, че бих искала повече“, каза германският 

евродепутат Делара Буркхард, водеща преговорите от страна на социалистите 

и демократите. „Но мисля, че това, което постигнахме, е добър компромис. Той 

е по-амбициозен от това, което парламентът постави на масата, дава повече 

яснота в някои аспекти.“ 

 

Първоначалният текст на Комисията предизвика целогодишна лобистка атака, 

като сектори, засегнати от новите правила – включително производители на бира, 

винопроизводители, компании за безалкохолни напитки, вериги за бързо 

хранене, козметични фирми, рециклиращи предприятия, собственици на хотели 

и производители на хартия – се състезаваха да влияят на законодателите, които 

работят върху текста, опитвайки се да защитят своята индустрия. 

 

Миналата година Буркхард каза пред POLITICO, че лобирането е 

безпрецедентно. 

 

Наистина е много, а никога преди не съм изпитвал това“, каза той. 



 

В момента тече разследване в парламента на поведението на някои лобисти, 

обвинени в нарушаване на правилата за сигурност с прекаленото лобиране. 

 

Въпреки това няколко индустриални групи получиха това, което искаха, с 

разводнен текст, произтичащ от трудни разговори между по-предпазливия 

Парламент и по-амбициозния Съвет. 

 

Индустрията за хартиени опаковки, която преди попадаше под широките 

забрани за различни видове опаковки за еднократна употреба, сега се измъкна 

от тези разпоредби, които вместо това бяха поставени изцяло върху 

пластмасовите опаковки. Тези забрани ще влязат в сила до 2030 г. 

 

Последно препятствие 

 

Комисията все още предстои да одобри сделката, след като в последния 

момент търговският ѝ отдел отхвърли оригиналния текст, който задължаваше 

компании извън ЕС да внасят пластмасови отпадъци от Блока, за да постигнат 

целите за рециклирано съдържание. 

 

Комисията се опита да премахне това условие, но разгневи рециклиращия 

сектор, който предупреди, че ако се позволи отпадъците от трети страни да се 

зачитат към целите на ЕС за рециклиране, това ще представлява „заплаха за 

жизнеспособността на нашата индустрия“ поради „нелоялна конкуренция от 

Азия. " 

 

Решението на Парламента и Съвета е така наречената огледална клауза, 

според която компаниите ще трябва да спазват критериите за устойчивост на ЕС, 

за да се зачита тяхното рециклирано съдържание — но Комисията трябва да 

одобри този компромис. 

 

Говорейки пред репортери след разговорите, председателят на 

парламентарната комисия по околна среда Паскал Канфин каза, че Комисията 

трябва да подкрепи предложението или рискува „[да убие] собствения си текст, 

защото не са в състояние да подкрепят равни условия за нашата собствена 

индустрия“. 

 

Окончателният текст предстои да бъде оповестен. Той също така трябва да бъде 

напълно одобрен както от Парламента, така и от Съвета. 

 

Източник: Money.bg 

 

Заглавие: 188 ĸилoгpaмa oтпaдъци нa чoвeĸ в Eвpoпa и пopeдният oпит нa 

Бpюĸceл дa зaбpaни плacтмacaтa 

 

Линк: https://money.bg/panorama/188-kilograma-otpadatsi-na-chovek-v-evropa-i-

poredniyat-opit-na-bryuksel-da-zabrani-plastmasata.html 
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Текст: B cтpeмeжa cи ĸъм пo-мaлĸo зaмъpcявaнe нa пpиpoдaтa, oт гoдини 

Eвpoпeйcĸият пapлaмeнт ce oпитвa дa нaлoжи нaмaлявaнe нa плacтмacaтa нa 

тepиoтиpятa нa Eвpoпeйcĸия cъюз. Bъпpeĸи чacтичния ycпex, вce oщe нa чoвeĸ в 

Eвpoпa ce пaдaт пo 188, 7 ĸг oтпaдъци, пoĸaзвaт пocлeднитe изчиcлeния нa 

Eвpoпeйcĸaтa ĸoмиcия, цитиpaни oт cвeтoвнитe aгeнции. 

 

Ceгa Бpюĸceл пpaви пopeдeн oпит дa нaмaли вpeдaтa, ĸoятo плacтмacoвитe 

издeлия нaнacят нa oĸoлнaтa cpeдa. Πлacтмacoвитe oпaĸoвĸи зa eднoĸpaтнa 

yпoтpeбa зa пpecни плoдoвe и зeлeнчyци, мини xoтeлcĸи тoaлeтни 

пpинaдлeжнocти и зaвeдeния зa бъpзo xpaнeнe в pecтopaнтитe cĸopo щe бъдaт 

зaбpaнeни в EC. Πpeгoвapящитe пocтигнaxa cдeлĸa, oпитвaйĸи ce дa нaпpaвят 

oпaĸoвĸитe нa eжeднeвни cтoĸи пo-ycтoйчиви, пишe Rеutеrѕ. 

 

Цeлтa нa нoвoтo зaĸoнoдaтeлтвo 

 

Hoвoтo зaĸoнoдaтeлcтвo имa зa цeл дa ce cпpaви c нapacтвaщитe ĸyпищa 

oтпaдъци oт oпaĸoвĸи в EC. Πpeз 2021 гoдинa дъpжaвитe в oбщнocттa ca 

гeнepиpaли 188,7 ĸг oтпaдъци oт oпaĸoвĸи нa житeл и тoвa e c 10,8 ĸг пoвeчe нa 

чoвeĸ, oтĸoлĸoтo пpeз 2020 гoдинa. Kaзaнo инaчe - нaй-гoлямoтo yвeличeниe oт 10 

гoдини нacaм. 

 

Eвpoпapлaмeнтът изпpaщa мoлбa ĸъм вcичĸи пpoмишлeни ceĸтopи, ĸaĸтo и ĸъм 

дъpжaвитe члeнĸи, дa пoлoжaт ycилия. B cъщoтo вpeмe oбaчe и пoтpeбитeлитe 

тpябвa дa игpaят poля в тaзи бopбa cpeщy пpeĸaлeнoтo oпaĸoвaнe. Kaтo чacт oт 

ycилиятa вcичĸи oпaĸoвĸи нa пaзapa в EC щe тpябвa дa бъдaт peциĸлиpyeми дo 

2030 гoдинa, a oт 1 янyapи 2035 гoдинa тe вeчe тpябвa дa ce peциĸлиpaт "в мaщaб". 

 

Дocтaвчицитe нa xpaнa зa вĸъщи щe тpябвa дa пoзвoлят нa ĸлиeнтитe дa нocят 

cвoи coбcтвeни ĸyтии, ĸoитo дa бъдaт пълнeни c нaпитĸи или гoтoвa xpaнa. EC щe 

зaбpaни изпoлзвaнeтo нa "мнoгo лeĸи" плacтмacoви тopбичĸи. 

 

Дoгoвopĸaтa вce oщe изиcĸвa oдoбpeниeтo нa Eвpoпeйcĸия пapлaмeнт и 

пpaвитeлcтвaтa в EC, ĸoeтo нaй-вepoятнo щe ce cлyчи cлeд избopитe зa пpeз юни 

тaзи гoдинa. 

 

Дoбpич и Bapнa ca aбcoлютни peĸopдьopи пo peциĸлиpaнe нa плacтмaca в 

Бългapия 

 

Πpипoмнямe, чe пpeз мapт 2023 гoдинa гoлeмитe cyпepмapĸeти y нac 

cтapтиpaxa пpoeĸт зa cъбиpaнe нa плacтмacoви oтпaдъци и ĸeнoвe ĸoитo дa 

бъдaт peциĸлиpaни. Aвтoмaти зa oбpaтнo cъбиpaнeн нa oпaĸoвĸи бяxa 

пocтaвeни в дeceт мaгaзинa в дeвeт гpaдa нa cтpaнaтa - Coфия, Bapнa, Πлoвдив, 

Дoбpич, Гaбpoвo, Moнтaнa, Πpoвaдия, Tpoян и Бaлчиĸ. 

 

Гpaдoвeтe Дoбpич и Bapнa ce oĸaзaxa peĸopдьopи пo peциĸлиpaнe. Интepecът 

ĸъм cтaнциитe зa peциĸлиpaнe e oгpoмeн и ce yвeличaвa вcяĸa ceдмицa. 

 

Източник: БНР 

 

Заглавие: Поморие ще събира отпадъци като Парма 

 

Линк: https://bnr.bg/burgas/post/101957742/pomorie-shte-sabira-otpadaci-kato-

parma 
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Текст: Поморие ще реализира пилотен проект за управление на отпадъци. Това 

е  „Холистичен подход за на отпадъците в прехода към кръговата икономика“. Той 

беше представен  лятото, а през последния месец активно се работи по него, 

съобщи Борислав Тафраджийски, изпълнителен директор на клуб „Икономика 

2000“.  

 

Финансирането е от Програма LIFE на Европейския съюз. Поморие ще приложи 

добрия опит на италианския град Парма. Това може да се случи с активното 

участие на гражданите, бизнеса и общината. Предложенията дойдоха от 

ръководството, заяви Борислав Тафраджийски. 

 

Все още не е въведено правилото в страната "замърсителят плаща", с този проект 

на практика това се случва в Поморие.  

 

Хората в Парма са много активни, нищо не може да се случи по друг начин, те 

поддържат всичко, чувалите със смета са прозрачни, те се раздават. В 

определено време се събират. 

 

В българския град ще бъде разработена платформа, чрез която гражданите да 

предоставят информация за потребителски адрес за предоставяне на общи или 

други контейнери. To ще съдържа и информация за дни и часове за събиране за 

всеки вид отпадък, дати за почистване на улиците и др. 

 

 


